



ကိုးယူရပယုကညီဘျာထံတၢ်ရလိၣ်မုၢ်လိၣ်  
 Europe Karen Baptist Fellowship

nawgracemaunglay@gmail.com

003538-68067117

**ကိုးယူရပယုကညီဘျာထံ တၢ်ရလိၣ်မုၢ်လိၣ်**

**တၢ်ကစိၣ်ဒီးတၢ်စံးဘျးစံးဖှိၣ်**

ပစံးဘျးဘၣ်ကစၢ်ယွၤအဘျးအဖှိၣ်လၢ ဆၢယီၤကညီဖိတဖၣ်ဆူ ကိုးယူရပယု စးထီၣ်လၢ အပူၤကွံာ်အနံၣ် (၁၀) န့ၣ်လီၤ. ကညီဖိတဖၣ်လၢ အိၣ်လီၤမုၢ်ပြဲၤလၢ ကိုးယူရပယုအပူၤ တစ့ၤန့ၣ် ကိၣ်အဘျၣ်တဆံဘၣ်. ကစၢ်ယွၤအဘျးအဖှိၣ်အတၢ်ထုးဖှိၣ်ဝံၣ်ဖှိၣ်က့ၤပုၤအယီၤ စးထီၣ်ဖဲ လါယူလံ (၂၂) သီ ၂၀၁၁ န့ၣ် ပဒုးအိၣ်ထီၣ်ဘၣ် ကိုးယူရပယုကညီဘျာထံ တၢ်ရလိၣ်မုၢ်လိၣ်ဒီး ပပၣ်စီဆ့အီၤဖဲလါယူလံ ၂၄ သီ, ဖဲ ဝုၢ် Oslo ကိၣ်နီၣ်ဝုၣ်န့ၣ်လီၤ. ကိုးယူရပယုကညီဘျာထံ တၢ်ရလိၣ်မုၢ်လိၣ်အံၤ အိၣ်သ့ၣ်လီၤအသးလၢ ထံကီၢ် ၆ ဘၣ်န့ၣ်လီၤ.

Conference 2011



ထံတော်တဖန်မှီဝဲ -

(က) ကညီဘျာထံ ခရံဖိတီနီဝု

(ခ) ကီဖုလဲပုကညီဘျာထံ တင်အိန်ဖိုင်တဖန်

(ဂ) ကီဖွံဒုန်ကညီဘျာထံခရံဖိတင်ရုလိပ်မုန်လိပ်ကရ၊

(ဃ) ကီနဲဒန်သလဲပုကညီခရံဖိတင်ရုလိပ်မုန်လိပ်

(င) ကီအဲကလဲးကညီဘျာထံခရံဖိ

(စ) ကီအါရဲလဲ ပုကညီဘျာထံ တင်ရုလိပ်မုန်လိပ်, တဖန်န့လီ.



ခိန်နတဖန်မှီဝဲ, ပုပုလီဆုန်နီ - သရန်ခိန်ကီခုန်ကပီလု (ကီနီဝု)

ပုပုလီဆုန်နီစာ - သရန်ခိန်လးစုန်အူ (ကီဖုလဲ)

နဲဒန် - သရန်မုန် နီဂရုးစိမိန်လု (ကီအါရဲလဲ)

နဲဒန် (စာ) - သရန်လါခိန် (ကီနဲဒန်သလဲ)

ပုပုစု - သရန်ဒုန်ယါစိကူ (ကီဖွံဒုန်)

တင်မာလိလံင်စီဆုံ ဒီဖိုတင်ကွဲးမူဒါခိန် - သရန်ကပီရဲ (ကီအဲကလဲး)

ပိန်မုန်ကရ၊ခိန် - သရန်မုန်ဝုလါ (ကီနဲဒန်သလဲ)

ကွဲးစးကရ၊ခိန် - သရန်န့ဝု (ကီဖွံဒုန်) တဖန်န့လီ.







ကစၵ်ယွၤအဘျးအဖျိၣ် အတၢ်ဆှၢပှၤအယိၣ် ပတၢ်ကရၢကရိအံၤ ပွဲၤထီၣ်ဘၣ်ဝဲ တနံၣ်လဲၣ်န့ၣ်လီၤ. ကီၢ်ယူၤရပၤပှၤကညီၣ်ဘျၢထံ တၢ်ရူၤလိၣ်မုၢ်လိၣ် အခိၣ်ထံးတဘျီ နံၣ်ကတၢ်တၢ်အိၣ်ဖျိၣ် ဘၣ်တၢ်မၤအီၤဖဲ ဝုၢ် Lulea ကီၢ်စွံၣ်ဒုၣ် တဘျီယိၣ်ယုၣ်ဒီး ကီၢ်စွံၣ်ဒုၣ်ကညီၣ်ဘျၢထံ ခရံၣ်ဖိတၢ်ရူၤလိၣ်မုၢ်လိၣ် (၅) ဘျီတဘျီနံၣ်ကတၢ် တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်ဖဲ ၂၀၁၂ လိယူၤလဲ (၁၇) သီ တုၤ (၂၂) သီန့ၣ်လီၤ. နံၣ်ကတၢ် အတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်တၢ်တိၣ်ထူမ့ၢ်ဝဲ “ယွၤမ့ၢ်ဝဲတၢ်အဲၣ်တၢ်ကွံၤလီၤ. ၁ ယိၤဟၣ် - ၄:၈” န့ၣ်လီၤ. ဒ်ပတၢ်တိၣ်ထူ စံးဝဲအသိး ယွၤအဲၣ်ပှၤထူးဖျိၣ်ဝဲဖျိၣ် က့ၤပှၤတဘျီယိၣ်ဆှၢလီၤန့ၢ်ပှၤ ခိၣ်န့ၢ်လုၢ်ဒိၣ်ပှၤဒိၣ်တဖၣ်လၢ ကဟဲဟ့ၣ်ဂံၢ်ဟ့ၣ်ဘါ ဟံးစုနဲၣ်ကျဲပှၤန့ၣ်လီၤ. တနံၣ် အံၤ သရၣ်ဒိၣ် Dr. ဆၣ်မုၢ်ထီၣ်ဟဲဟးဘၣ်ဆူ ကီၢ်ယူၤရပၤ “၃” လိယၣ်ယၣ်ဒီး အဝဲဒီးန့ၢ်ဘၣ် တၢ်ခွဲးတၢ်ယၣ် လၢ ဟးအိၣ်သကိး ကညီၣ်ဖိတဖၣ်လၢ ကီၢ်စွံၣ်ဒုၣ်, ကီၢ်နီၣ်ဝု, ကီၢ်ဖလဲ, ဒီးကီၢ်နဲၣ်သလဲတဖၣ် န့ၣ်လီၤ.

တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်တဘျီအံၤ ပအိၣ်ဒီးဖိသၣ်, သးစၢ် “တၢ်ရူးပြၢလံၣ်စီဆ့”, သးစၢ်တၢ်သးဝံၣ်ပြၢ, ခွါထဲး, ခွါယၢၣ်, ပိၣ်ခွါဖျၢၣ်ထူ, ပိၣ်မုၢ်ဖျၢၣ်ပျီတၢ်ပြၢ တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ပအိၣ်စ့ၢ်ကိးဒီး တၢ်ဆဲးဖိတၢ်မၤလိၣ်ဒီး တၢ်ပြၢတဖၣ် စ့ၢ်ကိး န့ၣ်လီၤ. တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤ တဘျီအံၤ ပထံၣ်ဘၣ်လၢ ကီၢ်ယူၤရပၤပှၤကညီၣ်ဘျၢထံ တၢ်ရူၤလိၣ်မုၢ်လိၣ်ဒီး ကီၢ်စွံၣ်ဒုၣ် ကညီၣ်ဘျၢထံခရံၣ်ဖိတၢ်ရူၤလိၣ်မုၢ်လိၣ် ကရၢခိၣ်န့ၢ်တဖၣ် ပၣ်ဖျိၣ်ထီၣ် အသးဒီး မၤသကိးတၢ်ဟ့ၣ်လီၤသးလၢ တၢ်သးခူကစီၣ်တၢ်မၤအဂီၢ်, ဟံးစုနဲၣ်ကျဲဆူ သးစၢ်တဖၣ်အအိၣ်အံၤ မ့ၢ်တၢ်သ့ၣ်မံသးမုၢ်တမံၤလၢ ပဝဲကညီၣ်ဖိလၢ အဘၣ်အိၣ်လီၤမုၢ်ပြဲပြဲလၢ ကီၢ်ယူၤရပၤအပူၤန့ၣ်လီၤ. ပထံၣ်ဘၣ်လၢသးစၢ်တဖၣ်စ့ၢ်ကိး ဝုၢ်ကျဲးစးဟ့ၣ်လီၤအသး မၤသကိးတၢ်ယူၤဖိးဖိး, ပကွၢ်ဒီးမံသ့ၣ်မံသးဘၣ်ပှၤဒိၣ်မးဒီး ပစံးဘျးဘၣ်အဝဲသ့ၣ်လၢ အတၢ်ဟ့ၣ်လီၤအသး အယိၣ်န့ၣ်လီၤ. ပမ့ၢ်ဘၣ်အိၣ်လီၤမုၢ်ပြဲပြဲလၢ ထံၣ်ကီၢ်ဂၤ, ရူၤလိၣ်သးဒီး ပှၤထံၣ်ကီၢ်ဂၤဖိသ့ၣ်တဖၣ် ဘၣ်ဆၣ် တၢ်တမံၤလၢ ပဟံးယၣ်ဂၢ်ကျၢၤအီၤမ့ၢ်ဝဲ “တၢ်အဲၣ်တူၢ်လိၣ်တမ့ၢ်” န့ၣ်လီၤ. တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤတဘျီအံၤ ကမ့ၢ်ဂၢ် တဖၣ် ဟဲအါန့ၢ်ဒီး ခိၣ်န့ၢ်တဖၣ်တိၣ်ပၣ်ဝဲအသိးအယိၣ် တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်လၢ အတူၢ်လိၣ်တမ့ၢ်တဖၣ် ဘၣ်သးကျဲၤ အါထီၣ်တၢ် ဘၣ်ဆၣ် တကအူကစ့ၢ်ဝဲဘၣ်. တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်တဘျီအံၤ ကမ့ၢ်ဂၢ်ဟဲပၣ်ဖျိၣ်ထီၣ်အသး တစ့ၤန့ၢ်ဘၣ် အဂၤ “၂၅၀” ဘၣ်. တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်တဘျီအံၤ ပှၤလၢအဟံးန့ၢ်မ့ၢ်ဒီး သးကျဲၤဖိတၢ်အိၣ်မ့ၢ်ဝဲ “တံမဲ” န့ၣ်လီၤ. အဝဲမ့ၢ်ပှၤ ကီၢ် ပသံၣ်ဖိတဂၤန့ၣ်လီၤ. ဘၣ်ဆၣ် အခဲအံၤကစၵ်ယွၤဆှၢအီၤဒီး ဟဲအိၣ်ဆိး ဘၣ်ဝဲလၢ ဝုၢ် Lulea ကီၢ်စွံၣ်ဒုၣ် န့ၣ်လီၤ. အဝဲမ့ၢ်ဖါတံၢ်တဂၤလၢ ကဲထီၣ်ဒိဝုၤတဲာ်ဘၣ် ဟ့ၣ်လီၤသးဒီး ဟ့ၣ်ဆၢက့ၤယွၤလၢ တၢ်လၣ် လုၢ်ဒိၣ်ပှၤဒိၣ်လၢ ယွၤဟ့ၣ်သါအီၤန့ၣ်လီၤ. အဝဲအနီၢ်ကစၵ်ဒၣ်ဝဲ ဒီနွံညါလၢ ပှၤ ၂၅၀ အဂီၢ် သးကျဲၤဖိတၢ် လီၤဘျးလီၤတီၤ ဘၣ်ဆၣ် ထီၣ်တဘျီယုၣ်ယိၣ် ပထံၣ်ဘၣ်အတၢ်နံၣ်ကမ့ၢ်န့ၣ်လီၤ. ပှၤလၢ အမၤစၢၤအီၤသ့ၣ်တဖၣ် စ့ၢ်ကိး ပၣ်ဖျိၣ်ထီၣ်တၢ်ယူၤတၢ်ဖိးဒီး မၤသကိးတၢ်လၢ တၢ်သ့ၣ်ဖုံသးညီအပူၤ န့ၣ်လီၤ. မ့ၢ်ဆါအဆၢကတီၢ် အဝဲသ့ၣ် လီၤဘျးလီၤတီၤလၢ ဖၣ်ကပူၤဘၣ်ဆၣ်, ပထံၣ်ဘၣ်အဝဲသ့ၣ်လၢ ဟါတၢ်ဘါတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤ အဆၢကတီၢ်ဒီး

ပျာတနီနီနီနီလီပြာတၢ်, တနီနီနီနီ ဟ့ၣ်ဂံၢ်ဟ့ၣ်ဘါစ့ၢ်ကိး အဖိအလံၤတဖၣ် ပြာတၢ်စ့ၢ်ကိးန့ၣ်လီၤ. ပကွၢ်ကဒီး လၢ သးစၢ်တကပၤလၢ အဘၣ်ဟံးန့ၣ်မူဒါလၢ ကွၢ်ထွဲတၢ်အိၣ်မုၢ်လီၢ်, မၤကဆွဲကဆိတၢ် တဖၣ်စ့ၢ်ကိး ပၣ်ဖျိၣ် ထီၣ် အသးမၤသကိးတၢ် ဃူဃူဖိးဖိးလၢ တၢ်သ့ၣ်ဖျိသးညီ အပူၤဒီး ပကွၢ်ကိမုၢ်ဒိၣ်မးန့ၣ်လီၤ. မုၢ်ဆါမၤသကိးတၢ် လၢ တၢ်အိၣ်မုၢ်လီၢ်, မုၢ်နၤဆၢကတီၢ် ပၣ်ဖျိၣ်ထီၣ်သး - သ့ၣ်ဝံၣ် သးဆၢတၢ်, န့ၣ်လီၤပြာတၢ်သ့ၣ်ဝံၣ်သးဆၢ, ရူးပြာ လံၣ်စီဆ့တဖၣ်အံၤ မုၢ်တၢ်ပၣ်ဖျါထီၣ်က့ၤ တၤလၢၣ် တဖၣ်လၢ ယွၤဟ့ၣ်သါအဝဲသ့ၣ်န့ၣ်လီၤ. မုၢ်သးစၢ် လုၢ်ဒိၣ် ပူၤဒိၣ်တဖၣ်လၢ အပၣ်လုၢ်ပၣ်ပူၤ ယွၤအတၢ်ဆိၣ်ဝဲၤ တဖၣ်ဒီး ဟ့ၣ်ဆၢက့ၤယွၤန့ၣ်လီၤ.

ဖဲတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤအံၤအပူၤစ့ၢ်ကိးပထံၣ်ဘၣ်မိၢ်ပၣ်လုၢ်ဒိၣ်ပူၤဒိၣ်တဖၣ်လၢ အဲၣ်ဘၣ်ယွၤအတၢ်သးခုကစီၣ် အတၢ်မၤ, အဲၣ်ဘၣ်အပူၤကလုၢ်ဒီး ဟ့ၣ်လီၤသး လၢၣ်ဂံၢ်လၢၣ်ဘါတဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ပျာအါဂၤအကျါပျာသၢဂၤလၢ အလီၢ်အိၣ်လၢ ပကဘၣ်ပၣ်လုၢ်ပၣ်ပူၤအဝဲသ့ၣ် အတၢ်ဟ့ၣ်လီၤသးလၢ ဖိလံၤတဖၣ်အဂီၢ်ဒီး ဟ့ၣ်ဂံၢ်ဟ့ၣ်ဘါဖိလံၤ တဖၣ်န့ၣ်အိၣ်ဝဲလီၤ.



အိၣ်ထံးတဂၤမုၢ်ဝဲ တံသရၣ်ပိၣ်ယိန့ၣ်လီၤ. တံသရၣ်အံၤ ဒီးန့ၣ်ဘၣ်ဝဲ ကိၣ်ယူၢ် Cancer ဒီး ဘၣ်ကွဲးကါအသးန့ၣ်လီၤ. ပျာကိးဂၤဒဲးဆိကမိၣ်ဒၣ်လၢ အဝဲကသံလီၤ. ဘၣ်ဆၣ်ယွၤပၣ်မူဒဲးအီၤဒီး သူအီၤလၢ အတၢ်သးခုကစီၣ်တၢ်မၤအပူၤန့ၣ်လီၤ. ဖဲအဝဲကွဲးကါ အသးအခါ ဘၣ်ဒိအကလံၤကျိၤအယိ အဝဲကတိၤတၢ် တပံၣ်ကျါကဲၣ်ဆိးဒီး တရဲကဲၣ်ဆိးလၢဘၣ်. အဝဲအိၣ်ဆိးအလီၢ် Storfors ဒီးဘၣ်ဟဲဝဲဆူတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်အလီၢ် Lulea ဘၣ်ဒီးဝဲသိလုၣ် (၁၆) န့ၣ်ရံၣ် န့ၣ်လီၤ. အဝဲလီၤဘျဲးလီၤတီၤ လၢကျဲဘၣ်ဆၣ် အိၣ်ဒီးတၢ်နၣ် အဂၢၢ် အကျၢၤလၢ ယွၤကဟ့ၣ်အီၤတၢ်ဂံၢ်တၢ်ဘါလီၤ. ဒီဖျိလၢယွၤဟ့ၣ်အီၤ တၢ်ဂံၢ်တၢ်ဘါအယိ အဝဲဟ့ၣ်လီၤအသးလၢ တၢ်ဘါတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤတဖၣ် တကးဒဲးဘၣ်ဖဲသးစၢ်တဖၣ် ပြာဖျါၣ်ထူအဆၢကတီၢ် အဝဲရဲၣ်ကျဲၤဒီး သိၣ်လိနဲၣ်ယူၤ သးစၢ် တဖၣ်စ့ၢ်ကိးန့ၣ်လီၤ. အဝဲမုၢ်ဒိၣ်န့ၣ် ပၣ်လုၢ်ဒိၣ်ပူၤဒိၣ်တဂၤလၢ ပကြးကွၢ်လိဒီး ပၣ်လုၢ်ပၣ်ပူၤအီၤန့ၣ်လီၤ.

ခံဝါ တဂါမုၢ်ဝဲ ဖဲအဲလုးစံန့ၣ်လီၤ. အဝဲအိၣ်ဝဲလၢ Hallsberg ဖဲဘၣ်ဝဲလၢ သီလုၣ် ၂ န့ၣ်ရံၣ်ဒီး လၢ ကဘီယူၤ တန့ၣ်ရံၣ်တခီန့ၣ်လီၤ. အသ့ၣ်ပွၢ်သးပွၢ်အိၣ်ဒီးတၢ်ဆူးတၢ်ဆါ, တၢ်ဝံၣ်စၢ်ဘါစၢ်ဒီး ဘၣ်ဟးလၢနီၢ်ထိးဘိ ဘၣ်ဆၣ် တတ့ၢ်စၢ်လီၤအဝံၣ်အဘါဘၣ်. ဖဲဝဲလၢယွၤအဝံၣ်အဘါ ဟ့ၣ်ဝံၣ်ဟ့ၣ်ဘါဖိတဖၣ်အံၤ ကဲထီၣ်မး တၢ်ဝံၣ်တၢ်ဘါ ဖးဒိၣ်လၢ ပဝဲသ့ၣ်ဘီၣ်သးစၢ်တဖၣ် အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.



သၢဂါတဂါမုၢ်ဝဲဖုၣ်ခါ လၢကီၢ်ဖုလဲန့ၣ်လီၤ. အဝဲမုၢ်ဖုတဂါလၢ အဲၣ်အပှၤကလုၣ်, အကျိၣ်, အလံၣ်အလဲၣ် ဒီး အဝဲမုၢ်ဖုတဂါလၢ သိၣ်လိန့ၣ်ယူၤက့ၤ ဖိလံၤသ့ၣ်တဖၣ် ကညီကျိၣ်အခီပညီ လီၤတံၢ်လီၤဆဲးန့ၣ်လီၤ. အဝဲ အနီၢ်ကစၢ်ဒၣ်ဝဲ ဒ်သိးဒီးကညီဖိတဂါ ကဟံးယၢ်ဂၢ်ကျၢၤက့ၤ ကညီကျိၣ်, လံၣ်လဲၣ်ဒီးတၢ်ဘျီတၢ်ဘါအဂီၢ် ဂုၣ်ကျဲးစးသးကျဲးဒီးထုးထီၣ်ဝဲလံၣ်တဖၣ်လၢ အကကဲဘျးကဲဖျိၣ်လၢ ကညီဖိတဖၣ် အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်အိၣ်ဖျိၣ် တဘျီအံၤ သရၣ်ဒိၣ်လးစ့ၣ်အူ, သးပွၢ်ရီၣ်နီၢ်ဒီး သရၣ်လၢၢ်လု လၢကီၢ်ဖုလဲတခီ ဖဲဝဲဒီးအပှၤသးစၢ်တဖၣ်အါမး, ဖဲရူလိၣ်မုၢ်လိၣ်သး, ပၢ်ဖျါထီၣ်အတၢ်ယူၤတၢ်ဖိး, အတၢ်လၢၣ်တဖၣ်, ပြၢတၢ်သးဝံၣ်ဒီးဖျါၣ်ထူ, ပထံၣ်ဘၣ်ဒီး မုၢ်တၢ်သ့ၣ်မံၤသးမုၢ်ဒိၣ်မးန့ၣ်လီၤ. ကီၢ်နဲၣ်သလဲတခီ သရၣ်လါဒိၣ်ဒီး သးစၢ်တနီၤ ဖဲပၢ်ဖျိၣ်ထီၣ်အသးလၢ တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်တဘျီအံၤဒီး ရူလိၣ်မုၢ်လိၣ်သး ဒီး ပၢ်ဖျါထီၣ်တၢ်လၢၣ်သ့ၣ်တဖၣ်စ့ၢ်ကီးန့ၣ်လီၤ. ကီၢ်အဂါသ့ၣ်တဖၣ် တခီ တၢ်အိၣ်အသးဒီး တၢ်လဲၤတၢ်က့ၤ တဘၣ်လီၤဘၣ်စးအယိ ဖဲဝဲတတ့ၤဘၣ်. တန့ၣ်အံၤ ပအိၣ်ဒီး တၢ်ပြၢတဖၣ် အါမးန့ၣ်လီၤ.















လံာ်စီဆံ့ (၁၃) နံာ်ဆူအဖီမိာ်

ခိာ်ဖးတၢ - နီာ်ခဲလ်မ့ာ် (ကီာ်နဲာ်သလဲ)

ခိာ်ဖးခဲ - နီာ်မုာ်ယဲၤဘီ (ကီာ်စံာ်ဒုာ်)

လံာ်စီဆံ့ (၁၃) နံာ်ဆူအဖီလၢာ်

ခိာ်ဖးတၢ - နီာ်မဲကၢာ်လဲ (ကီာ်စံာ်ဒုာ်)

ခိာ်ဖးခဲ - နီာ်စုရလဲ (ကီာ်စံာ်ဒုာ်)

ခိာ်ဖးသၢ - စီၤစီလ်မိာ် (ကီာ်စံာ်ဒုာ်)



တၢ်ဆဲးဖီတၢ်ပြၢ

ခိာ်ဖးတၢ - နီာ်ပလဲဖီ (Storfors ကီာ်စံာ်ဒုာ်)

ခိာ်ဖးခဲ - နီာ်လုလယာ် (Lulea)

ခိာ်ဖးသၢ - နီာ်ဝါဒံစု (ကီာ်ဖုလဲ)







- EKBF ပိတ်ခွါဖျာဉ်ထူ - ဒိန်ဖးတၢ (တီၢ်ဖုလဲ)
- ဒိန်ဖးခဲ (တီၢ်ဖုလဲ)



- SKBF ပိတ်ခွါဖျာဉ်ထူ - ဒိန်ဖးတၢ (Storfors တီၢ်စွံၣ်ဒုၣ်)
- ဒိန်ဖးခဲ (Lulea တီၢ်စွံၣ်ဒုၣ်)



SKBF ပိတ်မုတ်ဖျာင်ပွဲ

- ခိတ်ဖးတၢ - Ljusdal (ကီၢ်စွဲၣ်ဒ့ၣ်)
- ခံ - Storfors (ကီၢ်စွဲၣ်ဒ့ၣ်)
- သၢ - Lulea (ကီၢ်စွဲၣ်ဒ့ၣ်) တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.



ဖဲတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤတၢ်အံၤ ပထံၣ်ဘၣ်ပိတ်ခွါသးစၢ်တၢ်လၢ၊ အဟ့ၣ်လီၤအသးဒီး ပၢ်ဖျါထီၣ် အတၢ်လၢ်လၢ်ဒိၣ်ပူၤဒိၣ်လၢ၊ တၢ်ဖိတၢ်တုၢ်ဒီး ကလုၢ်လၢအမုၢ်န့ၣ်လီၤ. အဝဲဖိဆါတၢ်ဒီး ယုတၢ်မၤဘျၢၣ်လၢ ကျဲးစးကရၢအဂီၢ်ဒ် အမုၢ်သးစၢ်ကရၢခိၣ်တၢ်အသိး ဟံးစုနဲၣ်ကျဲၤ သးစၢ်တဖၣ် မၤသကိးဝဲ ယုယုဖိးဖိးအံၤ မုၢ်တၢ်သးမံးဒိၣ်လၢ ခုခါသးစၢ်တၢ်လၢ အတၢ်အိၣ်မူအပူၤန့ၣ်လီၤ. တကးဒ်ဘၣ် ဖဲသးစၢ်ဆဲးတီၢ် တၢ်သးဝံၣ်ပြၢ အဟါ သးစၢ်ပိတ်ခွါလၢ အန့ၤလီၤပြၢတၢ်အိၣ်ဒ့ၣ်ထဲ အဝဲတၢ်န့ၣ်လီၤ. ပိတ်မုၢ်အၢၤ ၁၀ အကျါ ပိတ်ခွါအိၣ်ဒ့ၣ် ထဲတၢ် မုၢ်ဝဲ စီၤဆၣ်ဘျၢၣ်န့ၣ်လီၤ.





စီဆင်ဘူဘူဉ်မုၢ် ပိၣ်ခွါသးစၢ်တဂၤလၢ အအိၣ်ဒီး အတၢ်ပညိၣ်တၢ်ကွၢ်စိတဂၤန့ၣ်လီၤ. အတၢ်ပညိၣ် တၢ်ကွၢ်စိတဖၣ်အံၤ ပထံၣ်ဘၣ်လၢ တမ့ၢ်ထဲအဝဲတဂၤအဂီၢ်ဘၣ်. မ့ၢ်အဟံၣ်ဖိယီဖိ, အတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်ဒီးအပှၤ ကလုၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. လၢဟံၣ်ဃီပူၤ အိၣ်ဒၣ်ထဲပိၣ်ခွါတၢ်အိၣ်ဒီး အမိၢ်ဒီးအဒိပုၢ်ဝဲၣ်မုၢ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. စီဆင်ဘူဘူဉ်အပါမုၢ် ပှၤတဂၤလၢ ဟ့ၣ်လီၤအသးသမူလၢ အပှၤကလုၣ်အဂီၢ်လီၤ. အဝဲဒီးအဒိပုၢ်ဝဲၣ်မုၢ်တဖၣ် အိၣ်တုၢ်လၢအမိၢ်ဒီး ကစၢ်ယွၤဆှၢအဝဲသ့ၣ်ဆူ ဝုၢ် Lulea ကီၢ်စွံၣ်ဒ့ၣ်န့ၣ်လီၤ. မိၢ်မုၢ်ကမဲတဂၤ အတၢ်ပၣ်စီဆံၣ် အသးလၢ ယွၤအအိၣ် ဃုတၢ်လၢယွၤဒီး လုၢ်ဒိၣ်ထီၣ်ဖိသ့ၣ်တဖၣ်အ့ၤ ဖျါလၢဖိသ့ၣ်တဖၣ်အလီၤ လီၤတံၤလီၤဆဲး န့ၣ်လီၤ. စီဆင်ဘူဘူဉ်မုၢ် ပိၣ်ခွါသးစၢ်လုၢ်ဒိၣ်ပှၤဒိၣ်တဂၤဒီး လၢဒုခါသးစၢ်တဖၣ် ကြးကွၢ်လိန့ၣ်လီၤ. အဝဲအတၢ်အိၣ်မူအံၤ ကဲထီၣ်တၢ်ကွၢ်လိလၢပဝဲကိးဂၤဒဲး အဂီၢ်အယိ ဘၣ်တၢ်ယုထၢအီၤလၢ ကီၢ်ယူရပှၤ ပှၤကညီဘျၢထံ တၢ်ရလိၣ်မုၢ်လိၣ် ၂၀၁၂ စီတၢ်မၤလိန့ၣ်လီၤ. အမိၢ်အမံၤ မ့ၢ်ဝဲ နီၢ်ဂျဲန့ၣ်ထူန့ၣ်လီၤ.

ပစံးဘျးဘၣ်ယွၤဒ် ပယုတုၢ်လံအသိး အဝဲအိၣ်ဒီးပှၤလၢ တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤကိးမံၤဒဲးန့ၣ်လီၤ. ပဟဲအိၣ်လၢ ပှၤထံပှၤကီၢ်ဒီး ပဘၣ်သးကျဲၤ ကမျၢၢ်တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်အံၤ တမ့ၢ်တၢ်လၢ အညီဘၣ်. ဘၣ်ဆၣ် ယွၤသးကျဲၤန့ၣ်ပှၤဒီး ကဲထီၣ်လိၣ်ထီၣ်ဝဲ ဝုၤဝုၤဘၣ်ဘၣ်န့ၣ်လီၤ. ပစံးဘျးဘၣ်စ့ၢ်ကိး မိၢ်ပၢ်သရၣ်သမါ ဒီပုၢ်ဝဲၣ်လၢ အအိၣ်လၢ ဟီၣ်ခိၣ် ဒီဘ့ၣ်လၢ အသ့ၣ်နီၣ်ပဝဲသ့ၣ်လၢ တၢ်ထုကဖၣ် မၤစၢၤဟ့ၣ်ဂံၢ်ဟ့ၣ်ဘါ ဟ့ၣ်ကူၣ်ဟ့ၣ်ဖးပှၤန့ၣ်လီၤ. ပစံးဘျးဘၣ် ကီၢ်စွံၣ်ဒ့ၣ် ကညီဘျၢထံ တၢ်ရလိၣ်မုၢ်လိၣ်ကရၢခိၣ်န့ၣ်တဖၣ်လၢ အသးကျဲၤတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်တဘျီအံၤဒီး Lulea ကညီလၢ အတူၣ်လိၣ်မုၢ်န့ၣ်ကတၢ်တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်တဘျီအံၤန့ၣ်လီၤ.



ပစံးဘျးစ့ၢ်ကိး တံမဲဒီး အတံၤသကိးတဖၣ်လၢ အဟံးန့ၣ်မူဒါလၢ တၢ်ဖိတၢ်တုၢ်ဒီး Lulea သးစၢ် တဖၣ်လၢ ကွၢ်ထွဲတၢ်အိၣ်မုၢ်လိၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. အဒိၣ်အအါ ပစံးဘျးဘၣ်ခိၣ်န့ၣ်တဖၣ်လၢ (Address Church) Lulea ခိၣ်န့ၣ်တဖၣ်လၢ အအဲၣ်ဘၣ်ပဝဲ ကညီဖိတဖၣ် မၤစၢၤပှၤဒီး ဟ့ၣ်ပှၤအခွဲးလၢ ပကသ့ဘၣ် တၢ်ဘါယွၤသရိၣ်လၢ နံၣ်ကတၢ်တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်တဘျီအံၤန့ၣ်လီၤ.



ပစံးဘျးဘၣ်စ့ၢ်ကီး သရၣ်မ့ၣ် Ms. Gundrun Back လၢ အကွၢ်ထွဲသရိၣ်, အဝဲအနီၤကစၢ်ဒၣ်ဝဲ စးထီၣ်လၢ တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်အခိၣ်ထံးတသီ တုၤအကတၢ်အိၣ်ဒီးပုၤထီၣ်ဘိ မၤ၁၅ၤပုၤ, ကွၢ်ထွဲတၢ်လိၣ်တဖၣ်, မၤ၁၅ၤပုၤ ဘၣ်လိၣ်ဘၣ်စးန့ၢ်က့ၤ တၢ်ခဲလၢၣ်လၢ ပဝီၢ်န့ၣ်လီၤ. တကးဒ်ဘၣ် ပထံၣ်ဘၣ်စ့ၢ်ကီး လၢ (Andreas Church) တၢ်အိၣ်ဖျိၣ် ဖိတနီၤ ဖဲဟ့ၣ်ဂံၢ်ဟ့ၣ်ဘိပုၤလၢ ပတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤတဘျီအံၤန့ၣ်လီၤ.



ပစံးဘျးဘၣ် စ့ၢ်ကီး Mr. Lennrt Bostrn န့ၣ်လီၤ. အဝဲမ့ၢ် တံၤသကီးလုၢ်ဒိၣ်ပွၤဒိၣ်တဂၤလၢ ကညီဖိတဖၣ်အဂီၢ် န့ၣ်လီၤ. ပသ့ၣ်ညါဘၣ်လၢ ဖဲကိၢ်စွံၣ်ဒ့ၣ် ကညီဘျၢထံ တၢ်ရူလိၣ်မုၢ်လိၣ်ကရၢခိၣ်နၢ် ကရၢဖိတဖၣ် မ့ၢ်လိၣ်ဘၣ် တၢ်မၤ၁၅ၤ တဘျီလၢလၢ အဝဲမၤ၁၅ၤဝဲ, ဟ့ၣ်ဂံၢ်ဟ့ၣ်ဘိ, ဟံးစုန့ၣ်ကျဲၣ်ထီၣ်ဘိန့ၣ်လီၤ. တၢ်အံၤမ့ၢ်ယွၤ အတၢ်သး တၢ်ကျဲၤ လုၢ်ဒိၣ်ပွၤဒိၣ်လၢ ကညီဖိလၢ ကိၢ်စွံၣ်ဒ့ၣ်တဖၣ် အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. ဒ်ပမ့ၢ်ပုၤ ဟီၣ်ခိၣ်ဖိသ့ၣ်တဖၣ်အသိး ပအိၣ်ဒီး ပတၢ်လီၤတူၢ်လီၤကတ်တဖၣ် အါမးန့ၣ်လီၤ. ဒ်ပတၢ်ပၣ်ဖျါထီၣ်အသိး တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤတဘျီအံၤ ပထံၣ်ဘၣ် တၢ်မၤ၁၅ၤကီးတၢ်လၢ တၢ်ဂံၢ်ဆူၣ်ဘိဆူၣ်အပူၤလီၤ. ဘၣ်ဆၣ်ပအိၣ်စ့ၢ်ကီး



ဒီး တၢ်ဂံၢ်စၢ်ဘါစၢ်, တၢ်ကီ တၢ်ခဲလၢ ပဘၣ်ကွၢ်ဆၢၣ်မဲၣ်တဖၣ်အါမးအယံ ပလိၣ်ဘၣ်တၢ်ထုကဖၣ်ဒိၣ်မးန့ၣ်လီၤ. ထံတၢ်လၢ အအိၣ်လၢ တၢ်ယူရပၤအပူၤ အါဒၣ်တၢ်တက့ၢ် အိၣ်လၢအကျိၣ် အလံာ်အလဲၣ်ဒၣ်ဝဲလီၤ. ကညီဖိလၢ အဟဲတုၤတဖၣ် ဘၣ်မၤလိက့ၤပုၤကျိၣ်လၢ အခိၣ်ထံးဒ်သိးလၢ နီၣ်ခိအတၢ်အိၣ်မူဆူညါ အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. လၢတၢ်န့ၣ် အယံ ပဘၣ်ယိၣ်လၢဆူညါဖိသၣ်သးစၢ်တဖၣ် ကသးပုၤနီၣ်အကျိၣ်, လံာ်လဲၣ်ဒီး လုၢ်လၢ်ထူသန့ တၢ်ဆဲးတၢ်လၢ တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ပတၢ်ဆဲးတၢ်လၢ, ပထူသန့, ဒီးပုၤဂၤအတၢ်မ့ၢ်တၢ် လီၤဆီဒိၣ်မးအယံ တနီၤနီၤအတၢ်အိၣ်မူ သကဲးပဝးတဖၣ် ဟးဂီၤကွံာ်ဝဲန့ၣ်လီၤ. ပလိၣ်ဘၣ်လၢ ပုၤဖးလံာ်ဖိ, မိပါသရၣ်သမါ, တံၤသကိး ဒီပုၢ်ဝဲၣ်ကိးဂၤ ကသ့ၣ်နီၣ်ပုၤလၢ တၢ်ထုကဖၣ်လီၤ. မံယုၤအတၢ်ဆိၣ်ဂ့ၤ ကလီၤဘၣ်လၢသုလီၤ ထီဘိတက့ၢ်.

နီၣ်ဂရူးစံမိၣ်လု (ကီၢ်ယူရပၤ)